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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka (nr 118)
12 lipca 2013 r.
Komisja Sprawiedliwości i Praw Człowieka, obradująca pod przewodnictwem 
poseł Stanisławy Prządki (SLD), przewodniczącej Komisji, zrealizowała nastę-
pujący porządek dzienny: 

– Informacja o działalności Instytutu Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania 
Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu w okresie 1 stycznia 2012 r. – 31 grud-
nia 2012 r. (druk nr 1302) – kontynuacja;
– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2013 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Marek Bieńkowski dyrektor Departamentu Porządku i Bezpieczeństwa 
Wewnętrznego Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Daniel Kędzierski, Barbara Orlińska  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Stanisława Prządka (SLD):
Otwieram posiedzenie Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka. Stwierdzam kworum. 
Witam państwa posłów i zaproszonych gości. Porządek dzienny posiedzenia obejmuje 
kontynuację  rozpatrzenia  Informacji  o działalności  Instytutu  Pamięci  Narodowej  – 
Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu w okresie 1 stycznia 2012 r. 
– 31 grudnia 2012 r. (druk nr 1302), a w drugim punkcie rozpatrzenie projektu planu 
pracy na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2013 r.
Wczoraj z uwagi na brak kworum nie mogliśmy dokończyć punktu drugiego porządku 

dziennego oraz zrealizować punktu trzeciego, stąd to dzisiejsze poranne posiedzenie 
Komisji. Czy do przedstawionego porządku dziennego są uwagi lub pytania? Nie sły-
szę. Stwierdzam, że porządek dzienny został przyjęty. Przechodzimy wobec tego do jego 
realizacji. 
Punkt pierwszy przewiduje kontynuację rozpatrzenia Informacji o działalności Insty-

tutu Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu 
w okresie 1 stycznia 2012 r. do 31 grudnia 2012 r. Informację otrzymali posłowie w druku 
nr 1302.
Wczoraj pani Agnieszka Rudzińska, zastępca prezesa Instytutu, przedstawiła infor-

macje za ubiegły rok. Następnie odbyła się krótka dyskusja. Dodam  jeszcze, że pani 
prezes ponowiła zaproszenie dla Komisji do przeprowadzenia wizytacji w Instytucie. 
Najprawdopodobniej odbędziemy ją na początku przyszłego roku, już po przeprowadze-
niu się Instytutu do nowego budynku, a przeprowadzka ma się odbyć jesienią tego roku. 
To tak informacyjnie chciałam powiedzieć. Pozostaje nam przyjęcie sprawozdania. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem Informacji o działalności Insty-

tutu Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu 
w okresie 1 stycznia 2012 r. – 31 grudnia 2012 r.?
Stwierdzam, że Komisja przyjęła informację jednogłośnie. Komisja w przyjętym spra-

wozdaniu przedstawi wniosek o przyjęcie przez Sejm przedstawionej informacji. Pozo-
staje nam wybór posła sprawozdawcy. Proszę o zgłoszenie kandydata. 

Poseł Robert Kropiwnicki (PO): 
Pani przewodnicząca, proponuję pana posła Andrzeja Derę.
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Przewodnicząca poseł Stanisława Prządka (SLD):
Czy pan poseł Dera wyraża zgodę?

Poseł Andrzej Dera (SP):
Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca poseł Stanisława Prządka (SLD):
Czy są inne propozycje? Nie słyszę. Wobec tego pan poseł Andrzej Dera będzie reprezen-
tował naszą Komisję. Dziękuję bardzo.
Przechodzimy do realizacji punktu drugiego porządku dziennego: rozpatrzenie pro-

jektu planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2013 r. Otrzymali państwo 
projekt planu pracy Komisji przygotowany między innymi na podstawie kierowanych 
do naszej Komisji projektów ustaw i uchwał oraz wniosków członków Komisji. 
Projekt  planu  pracy  został  uzupełniony  po wczorajszym  posiedzeniu  prezydium 

Komisji.  Kilku  propozycji  tematów  nie  uwzględniliśmy  w zaproponowanym  planie 
z uwagi na ich niedostateczny związek z zakresem działania naszej Komisji oraz z uwagi 
na konieczność pogłębionych konsultacji  i analiz,  zdaniem prezydium niemożliwych 
do przeprowadzenia w drugiej połowie tego roku. Państwo zapoznali się z planem pracy. 
Staraliśmy się uwzględnić większość wniosków zgłoszonych przez członków Komisji. 
Czy są uwagi lub pytania do przedstawionego planu pracy? Nie słyszę. Może są nowe 

propozycje do projektu planu pracy? Również nie słyszę. 
Przepraszam, pan dyrektor prosił jeszcze o głos. Bardzo proszę o króciutką informa-

cję.

Dyrektor Departamentu Porządku i Bezpieczeństwa Wewnętrznego Najwyższej Izby 
Kontroli Marek Bieńkowski:

Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, chcę państwa zainteresować wynikami zakoń-
czonych kontroli przeprowadzonych przez Izbę. Zakończyliśmy kontrolę, która pozornie 
nie jest związana przedmiotowo z pracą Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka, ale 
tylko pozornie. Skontrolowaliśmy nabór, postępowanie kwalifikacyjne i szkolenie nowo 
przyjętych funkcjonariuszy Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego, Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego, Policji i Straży Granicznej. Przeprowadziliśmy tę kontrolę również 
pod kątem przestrzegania praw człowieka. W związku z tym proponuję, aby tę informa-
cję Komisji przedstawić. 
Zakończyliśmy również kontrolę na temat prawidłowości uzyskiwania i przetwarza-

nia przez uprawnione podmioty danych z billingów, informacji o lokalizacji oraz innych 
danych, o których mowa w art. 180c ustawy – Prawo telekomunikacyjne. Tę informa-
cje  prześlemy państwu w drugiej  połowie  sierpnia. Proponuję,  aby Wysoka Komisja 
zechciała zapoznać się z informacją z tej kontroli.

Przewodnicząca poseł Stanisława Prządka (SLD):
Są to ważne z punktu widzenia zadań naszej Komisji tematy. Wracamy do rozpatrzenia 
planu pracy przedstawionego i poszerzonego o propozycje zgłoszone przez pana dyrek-
tora. Termin ich realizacji określimy na roboczo, być może będzie to listopad.
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem planu pracy na drugie półrocze 

Komisji?
Stwierdzam, że Komisja plan pracy przyjęła jednogłośnie. 
Wyczerpaliśmy porządek dzienny, zamykam posiedzenie Komisji.


